
  
Bispebjerg, Vanløse og Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

  

 

  

Ønsker Herlev Kommunes opbakning til 

Metrolinje til Herlev Hospital 

 

Kære Herlev Kommunalbestyrelse 

 

I 2024 kontaktede vi jer angående Bispebjerg, Vanløse og Brønshøj- 

Husum lokaludvalgs borgermøde om metro til de nordvestlige bydele i 

København. Nu vender vi tilbage i håb om, at I sammen med os vil sende 

et signal om at vi har brug for en metro i retning fra København mod 

Herlev. 

 

Det er de 3 lokaludvalg – Vanløse, Bispebjerg og Brønshøj Husum – som 

har udtænkt en ny metrolinje, som skal koble intet mindre end 3 

hospitaler sammen. Københavns Rådhus skal i gang med at screene for 

flere metrolinjer, og i maj måned skal Økonomiudvalget besluttes, hvilke 

linjer der arbejdes videre med. Lokaludvalgene ønsker at lægge pres på, at 

der vælges ruteføringer som tilgodeser de nordvestlige bydele og 

hospitalerne, også Herlev Hospital. 

 

Lokaludvalgenes forslag går på en metrolinje som forbinder hospitalerne, 

helt ud til Herlev hospital til glæde og gavn for ansatte, patienter og 

pårørende. Herudover vil en sådan metrolinje gøre det nemt for alle 

borgerne i de ydre bydele samt Herlev kommune at komme hurtigt til 

centrum af København og dermed begrænse trafikken fra privatbilisme i 

disse områder. 

 

Vi ser, at Rødovre kommune og Hvidovre kommune er gået sammen i et 

samarbejde om metro til disse bydele og ønsker at invitere Københavns 

kommune og Regionen ind i samarbejdet.  

 

Vi mener at tidspunktet er rigtigt til at vise, at der er en vilje og lyst til at få 

metro til vores områder. Vi forpersoner for lokaludvalgene deltager gerne 

i et møde med jer om, hvordan vi kan skabe fokus på dette. Vi ser frem til 

at høre fra jer. 

 

Venlig hilsen 

Alex Heick, Jan Lindboe og Christopher Rosenkrands 

 

10. april 2025 
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